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Udenrigsministeriet

Besvarelse af spørgsmål 444, MPU alm. del, spørgsmål stillet af Steen Gade (SF) den 30. april 2009.

Spørgsmål:

Ministeren bedes kommentere henvendelsen af 27. april 2009 fra Selskab til Bevarelse af Havpattedyr 
m.fl. vedrørende det danske mandat til IWC-mødet i juni 2009, jf. MPU alm. del – bilag 527.

Svar:

Der foreligger ikke forslag om at give hvalkvoter til Japan på IWC’s næste årsmøde.

Siden sidste årsmøde i juni 2008 har der været ført en række drøftelser om IWC’s fremtid, herunder om 
hvorvidt det ville være muligt, som et første skridt, at skabe et minikompromis om følgende pakke:

 Et hvalreservat i det sydlige Atlanterhav.

 Begrænsning af den videnskabelige hvalfangst

 Hvalkvote til japansk kystfangst

 Hvalturisme

Drøftelserne har endnu ikke ført til enighed og denne vil formentlig først kunne skabes frem til næste 
årsmøde i IWC i 2010. En af årsagerne er et ønske om at lade den videnskabelige komité vurdere 
muligheden for en hvalkvote til den japanske kystfangst. Denne vurdering vil af tidsmæssige grunde 
næppe kunne lade sig gøre inden årsmødet i 2009. Hertil kommer, at der skal skabes bred enighed om 
øvrige spørgsmål.

Miljø- og Planlægningsudvalget 2008-09
MPU alm. del Svar på Spørgsmål 444
Offentligt


